
Stanovisko spoločnosti Marius Pedersen v plnom znení

Podľa mojich informácií modré nádoby boli dovezené začiatkom tohto mesiaca na
viacero sabinovských ulíc a podľa oddelenia komunikácie a marketingu Mestský úrad
Sabinov: „Zberné nádoby sa každý deň umiestňujú. Spoločnosť Marius Pedersen
dostala zoznam ulíc a postupne na tieto ulice umiestňujú nádoby.” Prečo nádoby
doručujete až teraz a koľkých ulíc sa to týka?

Marius Pedersen: Na jednotlivé stanovištia sú modré kontajnery na zber papiera postupne
dodávané na základe poskytnutého zoznamu na ich umiestnenie. Tieto stanovišťa nádob
muselo mesto Sabinov pred tým priestorovo pripraviť na ich umiestnenie. Naša spoločnosť
umiestňuje nádoby podľa už vyššie spomenutého zoznamu a vytvorených priestorových
možností mestom. Postupný nábeh dodávania nádob je spôsobený aj na strane externého
dodávateľa, kde kapacity dodávania nádob sa darilo napĺňať s odstupom času od objednania a
rovnako aj internými vplyvmi v rámci nadväznosti na presuny voľných kontajnerov.

Podľa oddelenia komunikácie a marketingu MÚ Sabinov bol: „Do 1.1. 2023 zber
papiera zabezpečený kombináciou nádob a zberného dvora. Konkrétne k dispozícii boli
5x 1100 l nádoby rozmiestnené v rámci mesta…v priebehu rokov 2021 - 2022 k vyššie
uvedeným nádobám pribudli aj nové zberné nádoby na papier.” Konkrétne ide o šesť
polopodzemných nádob. Je to podľa vás dostačujúce?

Marius Pedersen: Na území mesta Sabinov naša spoločnosť plní štandard zberu pre papier
prostredníctvom vrecového zberu papiera od rodinných domov, 1100l nádobami pri bytových
domoch, 7ks 5000l polopodzemných kontajnerov pri bytových domoch, pravidelným zberom
papiera z centrálnej mestskej zóny a obyvatelia majú možnosť odovzdať papier aj na
zbernom dvore. V neposlednom rade obyvatelia mesta využívajú aj alternatívny spôsob
odovzdania papiera a to prostredníctvom tretích spoločností, ktoré na území mesta realizujú
výkup alebo výmenu papiera za hygienické potreby systémom door to door, ktorí ročne
vyzbierajú dokonca väčšie množstvá papiera ako naša spoločnosť, čím dochádza k tzv. cherry
pickingu a znevýhodňovaniu zberu papiera cez nádobový systém. Obyvatelia zvyčajne
systém výmeny papiera za hygienické potreby uprednostňujú, obzvlášť v ekonomicky menej
silných regiónoch. Obyvatelia mesta Sabinov majú vytvorený dostatočný priestor pre zber
papiera a nemáme informácie o nejakých sťažnostiach zo strany obyvateľstva.

Podľa oddelenia komunikácie a marketingu MÚ Sabinov mali občania k dispozícii
zberný dvor, na ktorý mohli vytriedený papier nosiť. Podľa webovej stránky zberný
dvor je pod vašou záštitou. Koľko papiera ste obdržali od obyvateľov za posledné roky?

Naša spoločnosť k 30.9.2023 vyzbierala od obyvateľov v meste Sabinov celkom 67 t papiera
a za porovnateľné obdobie predchádzajúceho roka k 30.9.2022 celkom 58 t papiera čo
predstavuje zvýšenie o 15,5%. Evidované údaje za papier od pôvodcu mesto Sabinov.
Rok 2020 – celkom 41,445t z toho na Zbernom dvore 19,57 t
Rok 2021 – celkom 50,908t z toho na Zbernom dvore 26,80 t

https://www.sabinov.sk/navstevnik/aktuality/778-zmena-prev%C3%A1dzkov%C3%A9ho-%C4%8Dasu-zbern%C3%A9ho-dvora-po%C4%8Das-zimn%C3%A9ho-obdobia


Rok 2022 – celkom 77,405t z toho na Zbernom dvore 30,24t ZD SB; tretie spoločnosti
vyzbierali na území mesta Sabinov rôznou formou ďalších 95 ton papiera
Rok 2023 k 30.9. – celkom 67,860t z toho na Zbernom dvore 30,10t

Kde končil papier pred zavedením nádob a koľko ho bolo?
Marius Pedersen: Ako je vyššie uvedené, obyvatelia mesta Sabinov majú viaceré možnosti
odovzdania papiera a naša spoločnosť zbiera papier aj nad rámec danej infraštruktúry a
intervalov, ako je napríklad papier voľne vyložený pri kontajneroch alebo pri rôznych
akciách. Vyzbieraný papier končí na recyklácii v papierňach, či už v rámci Slovenska alebo v
blízkom zahraničí.

V odpovediach spomínate externého dodávateľa odpadových nádob, kto ním bol a
komu mal nádoby dodávať?
Naším dodávateľom nádob je spoločnosť XY, kde ide o dlhoročný dodávateľský vzťah.
Takéto situácie s oneskorením dodávok sa u nás ojedinele vyskytnú. Spravidla dôvodom
meškania je kolízia termínov dodávok väčšieho množstva rôznym zákazníkom nie len na
Slovensku a technológie výroby. Z nám známych informácií výrobného procesu máme
vedomosť, že vo fabrike sa vyrábajú nádoby na linkách v jednotlivých farebných a
objemových prevedeniach jednotlivo. To znamená, že pre každú farbu a typ nádoby sa linky
prestavujú v určitých intervaloch. S tým je spojená aj skladová zásoba a expedícia či už v
závode alebo u dodávateľa. Pri väčších množstvách sa obstarávajú kamiónové množstvá, čo
má za následok, že ak nie sú vopred objednané, tak časová dostupnosť sa zväčšuje. Okrem
iného, začiatkom roka 2023 bola aj veľká energetická kríza (vysoké ceny energií) a keďže
výroba plastových nádob je energeticky náročná, jedným z dôvodov mohli byť aj priebežné
odstávky a riadenie výrobného procesu, aby bol efektívny a hospodárny.

Ako ste riešili meškanie nádob?
Ako bolo aj spomenuté, túto situáciu sme chceli riešiť aj interne, lebo sme vedeli, že v rámci
pôsobenia spoločnosti Marius Pedersen sa nám z dôvodu výstavby viacerých stojísk
polopodzemných kontajnerov v iných regiónoch SR mali uvoľniť väčšie množstvá 1100l
nádob rôznej farby a prevedenia. Aj z tohto dôvodu a aj z pohľadu hospodárnosti nakladania
s majetkom spoločnosti sme mali ambíciu časť týchto nádob miestne realokovať. Avšak z
dôvodu meškania povoľovacích procesov či už stavebných alebo ohlasovacích sa realizácia
výstavieb posúvala.


